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2 GODKENDELSE AF DAGSORDEN 

INDSTILLING: 

Det indstilles, at dagsordenen godkendes. 

BESLUTNING: 

Dagsorden godkendes. 

 

ÅBENT PUNKT 
 

3 GODKENDELSE AF REFERAT 

SAGSFREMSTILLING: 

Referat fra bestyrelsesmødet den 14. august 2019 fremlægges til godkendelse. 

INDSTILLING: 

Det indstilles, at referaterne godkendes og underskrives. 
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BESLUTNING: 

Referat godkendes.  

 

ÅBENT PUNKT 
 

4 ANLÆGSBUDGET 2020 

SAGSFREMSTILLING 

Udkast til anlægsbudgettet for 2020 samt tilslutningsbidrag vedlægges som bilag 0614. Tilslutningsbidragene 

er indeksreguleret, jf. beslutning på sidste års bestyrelsesmøde den 3. oktober 2018.  

Det foreslås, at evt. henlæggelser endelig fastlægges på næste bestyrelsesmøde, hvor varmeprisen også fastlæg-

ges. På dette tidspunkt er anlægsbudgettet vedtaget og evt. henlæggelsers påvirkning af varmeprisen i 2020, vil 

da fremlægges til godkendelse.  

 
INDSTILLING: 

 

Det indstilles, at anlægsbudgettet og tilslutningspriserne for 2020 drøftes og vedtages.. 

 

BESLUTNING: 

Spædevand fra AKV sættes til 0 kr, evt. beslutning om budget til etablering af spædevand, vil ske ud fra busi-

ness case. 

Varmeforsyning i Over og Neder Randlev sættes til 0kr 

Ellers godkendes anlægsbudget 2020. Se bilag 0618.  

 

ÅBENT PUNKT 
 

5 BUDGETOPFØLGNING 

SAGSFREMSTILLING 

Budgetopfølgning pr. 31. august 2019 vedlægges som bilag 0615.  

Graddagene for perioden 01.01-31.08.2019 er væsentlig lavere end normalåret, dette er den primære årsag til at 

omsætningen pr. 31.08 er t.kr. 3.885 lavere end budgetteret og varmekøbet t.kr. 2.728 lavere. Ledningstabet er 

som følge heraf højere, da ledningstabet i kr. er beregnet forholdsvis ud fra varmekøbet/varmesalg, herunder 

også de fasteomkostninger.  

Øvrige produktionsomkostninger og administrationsomkostninger afviger ikke væsentlig fra budgettet. Øvrige 

distributionsomkostninger er t.kr. 461 lavere end budgetteret som skyldes et generelt lavere omkostningsni-

veau, dog primært grundet lavere omkostninger til el og driftsomkostninger til hoved- og stikledninger.  

Indkøb af energibesparelser er for hele 2019 budgetteret med t.kr. 1.726, indkøbet er dog udsat, da det forventes 

at realisere egne energibesparelser til opfyldelsen af forpligtelsen. Derfor afviger andre driftsomkostninger fra 

det budgetterede.  

Resultatet for perioden 01.08-31.08 viser en underdækning på t.kr. 771 mod en budgetteret underdækning på 

t.kr. 1148. Såfremt budgettet resten af året ikke afviger fra det realiserede, vil dette medføre en overdækning på 

t.kr. 377 ved årets udgang. Sidste budgetopfølgning pr. 30.06.2019 viste en underdækning pr. 31.12.2019 på 

t.kr. 1.254.  

Forskellen fra underdækningen på t.kr. 1.254 pr. 30.06 til overdækningen på t.kr. 377 pr. 31.08 kan forklares 

ved, at omkostninger/indtægter i perioden 01.07-31.08 afviger positivt fra det budgetterede med ca: 
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• Adm.omkostninger med t.kr. 120 

• Andre driftsomkostninger t.kr. 580 

• Salg af varme t.kr. 527 

• Køb af varme t.kr. 350 

• Kompensation fra AVA t.kr. 101 

I juli måned har AVA opgjort og udbetalt den årlige kompensation vedr. Odder Omegn til t.kr. 101. Kompensa-

tionen er besparelsen ved øget køb af varme på Studstrupværket.  

I 2018 har vi gennemsnitlig betalt kr. 386,70 pr. MWh inkl. effektbidrag og transmissionstarif for Odder by. 

I perioden juni – december 2018 hvor Østcentralen har produceret varme, er Odder by blevet afregnet en højere 

pris pga. olien. Korrigeret for oliedriften, ville den gennemsnitlige pris i Odder by for 2018 udgøre kr. 365,37 

pr. MWh inkl. effektbidrag og transmissionstarif.  

For Odder Omegn har den gennemsnitlige pris for 2018 været kr. 312,40 pr. MWh inkl. transmissionstarif. Ind-

regnes kompensationen på t.kr. 101, svarende til kr. 28,33 pr. MWh er 2018-prisen for Odder Omegn kr. 

284,07 pr. MWh inkl. transmissionstarif.  

Pr. 25.09.2019 er der i alt 182 kunder i Saksild og Rørt, med et afregningsareal på 31.349 m2. I sidste budget-

opfølgning var primotallene vedr. antal kunder og m2 oplyst for lavt. Tilgangen af kunder i Saksild og Rørt har 

i 2019 være 3 kunder med 402 m2. Det forventes at den nye udstykning i Saksild nord for Kastanievej skal for-

synes med fjernvarme. 

Af balancen fremgår en tilgang på igangværende arbejder med t.kr. 623 i august måned og at kunderne har ind-

betalt rate 3, som er indsat i banken og hermed har værket en positiv likviditet. 

INDSTILLING 

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 

BESLUTNING 

Taget til efterretning.  

  

LUKKET PUNKT 
 

6 NYT FRA FORMANDEN 

6.1 GEOTERMI 

SAGSFREMSTILLING 

Orientering: AVA er for tiden på rundtur til de forbrugerejede værker, for at få en føling på om geotermi i frem-

tiden kan have interesse for det enkelte værk. De var forbi Odder Varmeværk den 18. september, hvor de fik 

besked på at Odder ikke vil være prøveklud for geotermi.  

INDSTILLING 

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 

BESLUTNING 

Orienteringen taget til eftertragtning.  

  

ÅBENT PUNKT 
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6.2 MØDE MED KOMMUNER 

SAGSFREMSTILLING 

Orientering: Efter afholdt møde med den kommunale ledelse i både Skanderborg og Odder kommuner, har der 

været afholdt møde mellem bestyrelsesformænd i relevante selskaber.   

INDSTILLING 

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 

BESLUTNING 

Orientering taget til efterretning.  

  

LUKKET PUNKT 

  

6.3 AFREGNING AF FAST BIDRAG VED VPA 

SAGSFREMSTILLING 

Orientering: Odder Varmeværk har i en længere periode arbejdet på at det faste bidrag til VPA, skal beregnes 

efter varmeaftag, fremfor som i dag, efter varmebehov. Vi har været i dialog med Bjarne Munck Jensen, og senest 

har det igen været på Driftsrådets dagsorden.  

Der kom desværre ikke noget endeligt ud af Driftsrådsmødet, da det var på dagsordenen under ”til drøftelse”. Vi 

har dog en god fornemmelse for, at det på næste Driftsrådsmøde bliver vedtaget.  

Samtidig har Jørgen overtaget Jim’s plads i strategigruppen under VPA samarbejdet.  

INDSTILLING 

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 

BESLUTNING 

Taget til efterretning.  

  

LUKKET PUNKT  

 

 
 

7 NYT FRA DIREKTØREN 

7.1 IGANGVÆRENDE ARBEJDER 

SAGSFREMSTILLING 

Vi er pt. i gang med følgende større projekter på fjernvarmeområdet:  

 

- Byggemodning – Bendixminde etape 2 

- Kildetoften 42 ungdomsboliger 

- Stenslundscenteret – plejehjem  

- Teglbakken - højhus 

- Projekt varmepumpe til GØF 

- Administrativt arbejde i forbindelse med fusion med GØF 

- Administration af Boulstrup-Hou Kraftvarmeværk  

- Administration af Hundslund-Oldrup Kraftvarmeværk 
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INDSTILLING 

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 

BESLUTNING 

Taget til efterretning.  

 

ÅBENT PUNKT 
 

 

7.2 KØB AF NABOGRUND 

SAGSFREMSTILLING 

Et emne fra Beslutningsprotokollen. Vi har tidligere haft ønske om at købe en del af grunden på Skov-

dalsvej 4, til opførelse af solfangeranlæg, varmeakkumuleringstank, eller anden udvidelse. 

Har haft kontakt med Anders H. Schack, Direktør i F.E Bording, Ejby Industrivej 91, 2600 Glostrup, 

som er ejer af grunden.  

Anders har haft en forespørgsel i bestyrelsen, og de har meldt følgende tilbage: 

Hej Jørgen 

 

Jeg har nu vendt nedenstående mulighed med bestyrelsen.  

 

Som udgangspunkt er vi ikke interesserede i at sælge grundstykket, men en lejeaftale vil vi gerne tale 

videre om, hvis det har interesse for jer? 

 

Vil du i givet fald melde tilbage, hvor lang en minimumslejeperiode I har behov for, såfremt I skal op-

føre et solcelleanlæg på jordstykket? 

 

Anbefalingen herfra er, at en lejeaftale vil være for usikkert i forhold til: 

• Hvad sker der ved evt. salg af Skovdalsvej 4. 

• Vil ejers eventuelle modstand mod OV konkrete planer kunne gøre, at anvendelsesmulighe-

derne begrænses. 

 

INDSTILLING 

Det indstilles, at det fremførte vedtages. 

BESLUTNING 

Taget til efterretning. 

 

LUKKET PUNKT 

 

7.3 VARMEPUMPE GØF  

SAGSFREMSTILLING 

I forhold til ”Betinget fusionsaftale” fusionerer Odder Varmeværk og GØF pr. 1/12 2019. Aftalen er udarbejdet 

hvor man antog, at den bedste løsning var en fjernvarmeledning mellem Odder Varmeværk og GØF. Dette har 
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vist sig ikke at være den bedste løsning, derfor arbejdes der i dag med en lokal varmepumpe-løsning i GØF. 

Samtidig ligger det i aftalen, at transmissionsledning, eller en varmepumpe står driftsklar på fusionsdagen, hvil-

ket heller ikke er tilfældet. 

 

JKR har haft kontakt til Advokat, Pernille Aagaard Truelsen fra advokatfirmaet Energi & Miljø, for at få klar-

hed over hvordan vi forholder os til den mellemliggende periode, hvor fusionen er sket, og der endnu ikke er 

etableret en varmepumpe. 

Pernilles kommentarer: 

• Fusionsdatoen er fast – 1/12 2019 

o Fusionsdatoen er betinget af, at Odder Kommune godkender projektforslaget, hvilket vi forven-

ter  

• Prisfastsættelsen fra fusionsdatoen til der er en varmepumpe er opført, vil være efter en GØF-takst. 

o Pernille anbefaler, at der udarbejdes et budget for det første år (2020), hvor der kan ændres lidt 

ift. afskrivningsprofilen. Således vil forbrugerne i GØF-området opleve en reduktion ift. til den 

nuværende takst, og året efter en yderligere reduktion. Den samlede økonomi vil blive opgjort 

af PWC når der står en varmepumpe driftsklar.  

• Overdragelsesaftale. 

o Pernille anbefaler at der udarbejdes en overdragelsesaftale, hvor alle aktiver i GØF overdrages 

til OV.  

 

 

Projektforslaget for opførelse af varmepumpe i GØF ligger pt. ved Odder kommune, hvor status er: 

• Miljø-, Teknik- og Klimaudvalget den 17.9.2019. 

o Bemærkninger fra mødet: Der er ikke indkommet indsigelser til projektet fra berørte myndig-

heder. Forvaltningen vil derfor i henhold til miljøvurderingslovens §10 og §21 træffe afgørelse 

om, at varmeprojektforslaget ikke er omfattet af krav om miljøvurdering og snarest muligt of-

fentliggøre denne beslutning. 

o Beslutning: Indstilles til godkendelse 

• Økonomi- og Erhvervsudvalget den 30.9.2019. 

• Byrådet den 7.10.2019. 

 

Samtidig med Odder Kommunes behandling af projektforslag, kører udarbejdelse af udbudsmateriale i samar-

bejde med Ingeniør Huse. Ingeniør Huse har fremsendt første version af udbudsmaterialet, som både John (For-

mand GØF), Asger og Jørgen har kommenteret på. Efterfølgende har der været en besigtigelse på stedet, for at 

beskrivelserne for tilkobling af det eksisterende anlæg, bliver så præcise som muligt. I skrivende stund er Inge-

niør Huse i gang med at rette første version af udbudsmaterialet til. Se evt. bilag 0616 for udbudstidsplan. 

 

Hvis der er behov for gennemgang af økonomien fusionen, vil PWC foretage dette for bestyrelsen. 

INDSTILLING 

Det indstilles, at punktet tages til efterretning, og det vurderes, om der er behov for en økonomigennemgang 

med PWC. 

BESLUTNING 

Der arbejdes på at GØFs revisor gennemgår regnskabet overfor bestyrelsen på et ekstraordinært møde.  

Ellers punktet taget til efterretning. 

 

LUKKET PUNKT 

 
 

7.4 TEMPERATUROPTIMERING  

SAGSFREMSTILLING 
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Der er i år afsat 740.000 kr. til etablering af temperaturoptimering i form af Termis. Bestyrelsen har ønsket, at 

det vurderes på om der er andre løsninger end Termis-løsningen der kunne anvendes, da den virker omkost-

ningstung i etableringsfasen. Dette fremgår af Beslutningsprotokollens nummer 1:Termisvurdering 

Der er derfor fundet to alternativer til Termis, se bilag 0617 (Excel ark): 

• ATO (investering: ca. 260.000kr): 

o Systemet er et gratis tilbud fra AVA, og bruges i dag bland andet af Lystrup fjernvarme. Odder 

Varmeværk skal dog afholde udgifterne til implementering, indeholdende hardwareudgifter til 

dataoverførsel samt AVA timer. Hvis Odder skal på systemet, skal der blandt andet investeres i 

ny dp/dp coupler, samt en del intern timer til opsætning. Systemet er tilgængeligt via fjernop-

kobling til AVA's Cloud løsning. Ulempen ved dette system er, at det kræver periodevis op-

følgning på energidistrikts niveau. 

• OptiNet fra Intego (investering: 306.500kr): 

o Et system der i dag bruges af en del fjernvarmeværker i Danmark. Systemet vil blive en del af 

vores eksisterende SRO system, og blive tilpasset således at det vil regulere på de eksisterende 

7 energidistrikter. Udover investeringen vil der være en årlig licens på 15.000kr.  

• Termis (investering: 740.000kr oplyst af JRP): 

o Dyr i investering, men er mindre krævende i driftsfasen. Erfaring fra tidligere viser dog, at der 

med jævne mellemrum bør foretages omkostningstunge ændringer. 

 

Af ovenstående muligheder indstilles det at der arbejdes videre med OptiNet fra Intego, da det vurderes at være 

den bedste løsning på den lange bane. 

INDSTILLING 

Det indstilles, at der arbejdes videre med OptiNet. 

BESLUTNING 

Vi arbejder videre med OptiNet. 

 

LUKKET PUNKT 
 

7.5 ØKONOMIOPFØLGNING RINGLEDNING, HERUNDER BANEKRYDSNING 

SAGSFREMSTILLING 

Som opfølgning på seneste bestyrelsesmøde, prissættes GØF-ledningen, samt udgiften til de to pumpestationer 

der blev etableret i forbindelse transmissionsledningen: 

 

 

Økonomioversigt Transmissionsledning 

Budget  20.877.000,00 kr. 

forbrug uden interne timer -24.354.000,00 kr. 

banekrydsning forventet -800.000,00 kr. 

Forventet overskud -4.277.000,00 kr. 

    

Omkostninger til pumpestationer:   

 - DinEl opgradering af Ampere på Øst-centralen 334.750,00 kr. 

 - Tilbud fra Barslund til etablering af to nye pumpestatio-
ner  1.866.600,00 kr. 

 - Værdi af GØF-ledning 456meter DN200 (50% af 
5040kr/m) 1.149.120,00 kr. 
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Overskredet budget fratrukket pumpestationer -926.530,00 kr. 

    

ekstraomkostninger pr. meter -244,08 kr. 

 

Forklaring: 

Overskridelsen på 244kr/m skyldes hovedsaligt højkonjunkturen i bygge- og anlægsbranchen der gør, at pri-

serne for tiden er højere end sædvanligvis. I anlægsprojektet er det entreprenørudgiften der alene er mere end 

25% højere end budgetteret. Et resultat med samlet budgetoverskridelse på 4,4% bør være indenfor det accep-

table i en højkonjunktur-tid.  

 

Letbanekrydsning 
 

Som det fremgår af økonomioversigten for ringledningen, mangler der fortsat en krydsning af letbanesporet for 

at projektet kan afsluttes. Processen omkring tilladelse til banekrydsningen har stået på i mere end 1,5 år, hvor 

OV senest har rykket både Letbanen og Trafik-, bygge- og boligstyrelsen. Letbanen har endnu ikke fået over-

draget godkendelse, hvilket gør at det er Trafik-, bygge- og boligstyrelsen som skal godkende vores banekryds-

ning. Trafik-, bygge- og boligstyrelsen stille store krav til en sikkerhedsvurdering, som tidsmæssigt vil tage 3-4 

måneder, og have en ekstraomkostning på minimum 125.000 kr.  

Det indstilles at arbejdet med banekrydsningen venter til Letbanen har fået endelig godkendelse. 

INDSTILLING 

Det indstilles, at økonomiopfølgningen tages til efterretning, og udskydelse af banekrydsningen udsættes til 

Letbanen har fået endelig godkendelse. 

BESLUTNING 

Økonomiforklaring godkendes.   

Banekrydsningen udskydes til letbanen har fået overdraget banen. 

 

LUKKET PUNKT  
 

7.6 PROCES MED VEDTÆGTSÆNDRINGER  

SAGSFREMSTILLING 

Af beslutningsprotokollens punkt 5: revision af vedtægterne, er det vedtaget, at vedtægterne skal gennemgås og 

tilpasse de nye oplæg fra DFF.  

Vi vil gerne indstille, at processen kommer til af foregå således at Jørgen og Line kommer med et oplæg som 

gennemgås på bestyrelsesmøde. Oplægget vil være således at følgende fremgår: 

• Eksisterende vedtægter 

• DFF’s oplæg 

• Vores forslag. 

Det indstilles at arbejde kommer til at foregå i første halvår af 2020, da der administrativt er mange opgaver 

resten af året. 

INDSTILLING 

Det indstilles, at oplægget vedtages.  

BESLUTNING 

Vedtaget – målet er at få det med på næste generalforsamling.  

  

ÅBENT PUNKT 
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8 BESLUTNINGSPROTOKOL 

SAGSFREMSTILLING 

Direktøren fremlægger en opdateret beslutningsprotokol.  

INDSTILLING 

Det indstilles, at protokollen rettes til og tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Beslutningsprotokol vedtaget. Se bilag 0619.  

 

LUKKET PUNKT 

 

9 EVENTUELT 

SAGSFREMSTILLING 

Årsmøde i VPA Driftrådsregi er i år ved Kamstrup. Tilmeldingen sker samlet, der deltager: 

5 fra Bestyrelsen + Jørgen. Vi tilmelder samlet 

 

Info: 21/2 2020 er der socialt arrangement sammen med Vands bestyrelse.  

 

Info: Ålestrup har samme virksomhedssammensætning som os, sammensat af vand og varme. De har tilbudt at 

fortælle om deres arbejde.  

 

Høje Tåstrup gennem CTR er i gang med etablering af større varmelager.  

 

Der arbejdes på fælles julefrokost med bestyrelsen for Vand. Carsten vender det med Henrik, og vender tilbage.  

OFS arrangerer julefrokosten.  

BESLUTNING 

Taget til efterretning. 

 

LUKKET PUNKT  

 

10 NÆSTE BESTYRELSESMØDE 

SAGSFREMSTILLING 

Tidspunkt for næste ordinære møde er onsdag den 20. november 2019 kl. 16.30.  

BESLUTNING 

 

UNDERSKRIFT 
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